
Geachte heer Wiesenekker,

Op 17 april 2023 heeft uw fractie schriftelijke vragen gesteld, op grond van artikel 42 
van de Organisatieverordening van de gemeenteraad. Wij beantwoorden uw vragen 
als volgt.

1. Waarom is de herijking van het minimabeleid uitgesteld? Wanneer wordt dit alsnog 
gedaan en wanneer wordt de herijking besproken met de gemeenteraad?
Antwoord: De herijking van het minimabeleid is onderdeel van het programma
bestaanszekerheid. We vinden het van belang om hierin veel aandacht te hebben
voor inwonerparticipatie. We willen er zeker van zijn dat het beleid ook daadwerkelijk 
aansluit bij de behoeften van de inwoners die het betreft. Het meedenken van en door 
inwoners is daarom onmisbaar als het gaat om deze herijking. Op dit moment
ontbreekt de ambtelijke capaciteit om vol in te zetten op alle taken die er liggen op het 
gebied van bestaanszekerheid (werk en inkomen). We moeten daarom prioriteit geven 
aan zaken die onontkoombaar zijn en/of waar sprake is van een (wettelijke) termijn. 
Zoals de aanvraag voor de vangnetregeling BUIG, het brede offensief, het leefgeld 
voor Oekraïense vluchtelingen en de energietoeslag. Daarbij is het met de huidige 
arbeidsmarkt lastig om personeel te vinden. Een (tijdelijke) extra medewerker gaat 
binnenkort starten. Maar dit betekent dat we op dit moment nog onvoldoende
personele capaciteit hebben om de herijking van het minimabeleid en het bredere

 programma Bestaanszekerheid op te pakken. We maken hiermee een start in Q3 van    
dit jaar.

2. Welk aanbevelingen van het Nibud rapport neemt u over, welke daarvan zijn 
inmiddels al ingezet en welke kunnen alsnog op korte termijn worden overgenomen en 
geëffectueerd?
Antwoord: We nemen de aanbevelingen ter harte en gaan hier serieus mee aan de slag
. Een aantal daarvan is al actief opgepakt. Een aantal andere aanbevelingen dienen 
nog nader te worden bekeken in de herijking van het volledige integrale beleid. 
Onderstaande aanbevelingen zijn opgenomen in de minima-effectrapportage.

• Verminder niet gebruik regelingen.
We brengen onze minimaregelingen blijvend onder de aandacht.  Dit doen we onder
andere via nieuwsbrieven, de Barneveldse krant, social media en maatschappelijke 
partners.

• Stimuleer goed financieel beheer.
Goed financieel beheer stimuleren (en het komen daartoe) is onderdeel van de
werkzaamheden die onder andere de gespreksvoerders schuldhulpverlening vanuit 
hun rol als budgetcoach oppakken. Deze gespreksvoerders zijn ongeveer 50-50% 
bezig zijn met preventie-activiteiten inclusief ondersteunen in het aanleren van 
vaardigheden en het oplossen van schulden inclusief het uitvoeren van 
schuldregelingen.

• Help energielasten te verlagen.
Inwoners, die de energietoeslag hebben ontvangen, kunnen een gratis energiebox
aanvragen voor het besparen van energie. Een energiecoach komt bij de inwoner thuis 
langs om tips te geven over energiebesparing. Alle andere inwoners kunnen terecht bij
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het energieloket. In een breed overleg met maatschappelijke partners worden acties ter 
bestrijding van energie armoede gecoördineerd. Daarnaast is geregeld overleg met de 
woningstichting Barneveld over de ervaringen van energiecoaches en mogelijk te 
nemen maatregelen door de woningstichting, los van de structurele verduurzaming van 
het vastgoed.

• Breng duidelijk de voordelen van de collectieve zorgverzekering onder de
aandacht.

Zie ook de beantwoording van vraag 3. Zodra de overstapperiode van de 
zorgverzekering begint brengen we via een communicatiecampagne dit uitgebreid 
onder de aandacht brengen bij onze inwoners.

• Houd bij berekening van de kwijtschelding rekening met overige belastingen 
Indien bekend wordt hier in de uitvoering rekening mee gehouden. Vaste afspraken 
hierover zijn echter niet gemaakt. Nader onderzoek is gewenst om te bezien wat hierin
mogelijk is.

• Houd aandacht voor paren met kinderen
Binnen de bestaande minimaregelingen is hier aandacht voor als het gaat om de 
schoolkostenregeling. Ouders met kinderen in het voortgezet onderwijs krijgen 
namelijk een hoger bedrag voor schoolkosten toegekend. We zullen hier binnen het 
programma bestaanszekerheid verdere aandacht voor hebben.

3. Op welke wijze bent u voornemens actiever te communiceren over de voordelen
van de collectieve zorgverzekering en bent u bereid dat dit kalenderjaar al in te zetten?
Antwoord: Elk jaar zetten we ons actief in op de communicatie en het breder bekend 
maken van de collectieve zorgverzekering. Alle bij ons bekende inwoners met een 
inkomen tot 
130% van de bijstandsnorm zijn aanschreven en gewezen op de collectieve 
zorgverzekering (dus zowel inwoners die reeds deelnamen aan deze collectieve 
verzekering, als inwoners die nog niet via deze collectieve zorgverzekering zijn 
verzekerd). Daarbij is er via diverse communicatiekanalen ook aandacht voor deze 
collectieve zorgverzekering. Zo wordt er meerdere malen een artikel in de Barneveldse 
krant geplaatst (gemeentepagina). We communiceren ook over de collectieve 
zorgverzekering via onze social media, een aantal maatschappelijke partners en via de 
nieuwsbrief werk en inkomen. Verder organiseren we elk jaar, gedurende twee weken, 
inloopspreekuren voor inwoners waar ze terecht kunnen met vragen. Ook kunnen ze 
daar direct de collectieve zorgverzekering afsluiten. Telefonisch kunnen de 
medewerkers van publiekszaken ook al veel vragen beantwoorden van inwoners. We 
zien dat het aantal deelnemers in de collectieve verzekering gedurende de jaren ligt 
stijgt. (van 1240 deelnemers zowel 18+ als kinderen in 2021, naar 1371 deelnemers in 
2023).
Ook aankomend jaar zal er vanaf half november weer actief gecommuniceerd worden 
over deze verzekering zodra de inwoners kunnen overstappen.

4. Op welke wijze worden inwoners die recht hebben op energietoeslag momenteel 
benaderd? Hoe groot acht u de kans dat een aanzienlijk deel van de doelgroep nog 
altijd geen weet heeft van deze toeslag?
Antwoord: Op dit moment kunnen we alleen de energietoeslag uitbetalen aan de 
inwoners (tot en met 120% van de bijstandsnorm) die de toeslag ook in 2022 hebben 
ontvangen. Deze inwoners krijgen een extra toeslag van € 500. Op dit moment kan er 
nog geen
aanvraag ingediend worden voor de energietoeslag 2023. Hiervoor zijn wij afhankelijk 
van landelijke wetgeving die naar verwachting rond de zomer verschijnt. Zodra dat 
bekend is zullen wij ook weer actief gaan communiceren dat inwoners die tot de 
doelgroep behoren een aanvraag in kunnen dienen. Ook wordt er gekeken welk deel 
van de groep de toeslag ambtshalve (automatisch en zonder aanvraag) kan 
ontvangen.

5. In hoeverre is het mogelijk om de genoemde motie alsnog in behandeling te nemen 
en dit wél het huidig kalenderjaar te realiseren?
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Antwoord: Deze motie is uitgevoerd en afgehandeld in collegebesluit 2769 ‘Wijziging 
beleidsregels bijzondere bijstand en minimaregelingen gemeente Barneveld’. De 
inkomensgrens voor diplomazwemmen is daarmee verhoogd naar 120%.

6. Welk beeld levert evt. voorbereiding van deze motie op? Welke verruiming acht u 
wenselijk en mogelijk? Om hoeveel gezinnen gaat het? Hoeveel kinderen zijn daarvan 
in de leeftijd van 5 t/m 8 jaar? Hoe kan op een juiste manier worden omgegaan met 
gezinnen waarbij kinderen onlangs hun diploma hebben gehaald? Welke kosten lijkt dit 
jaarlijks met zich mee te brengen?
Antwoord: Vanuit cijfers van het CBS weten we dat 7,7% van de Barneveldse 
huishoudens een inkomen hebben tot 120% van het sociaal minimum. Het aantal 
inwoners met een inkomen tot 110% (huidige regeling diplomazwemmen) is 5,6%. 
Uitgaande van een totaal van 23722 huishoudens in de gemeente Barneveld, gaan we 
uit dat met een verruiming naar 120% dat zo’n 500 huishoudens extra in aanmerking 
komen voor het diplomazwemmen (t.o.v. de huidige situatie). Onbekend is hoeveel 
inwoners al een zwemdiploma hebben en dus geen aanspraak hoeven te maken op de 
regeling. De kosten voor een diploma variëren (ook afhankelijk van de duur). 
Gemiddeld kost dit op dit moment zo’n € 900,- per diploma. Bij een verhoging van de 
inkomensgrens zou onderzocht moeten worden in hoeverre het mogelijk is om 
aanvragen die eerder zijn afgewezen vanwege een te hoog inkomen alsnog toe te 
kennen.

Met vriendelijke groet,

W. Wieringa                                           J. van der Tak
secretaris burgemeester


